

STYLE GUIDE FACULTY NEWS

Allgemeine Hinweise

- Bitte schicken Sie Ihren Beitrag als word .doc oder .rtf-Datei; vermeiden Sie eigene Textformatierungen jeglicher Art wie Worttrennungen, Schrifteinstellungen, Tabulatoren etc.
- **Textlängen:** Bitte halten Sie sich an die maximalen Textlängen von 200 bis max. 300 Wörter für Beiträge zu den Kategorien Research, Awards, Exhibitions, Events/Projects!
- Abkürzungen werden ohne Leerzeichen geschrieben (z.B. a.M., u.a., s.o.)
- Jahrzehntangaben: 1980er Jahre (nicht: achtziger Jahre)

Abbildungen

- Fotos sollten als Dateien mit einer Auflösung von mind. 300dpi im TIFF- bzw. JPEG-Format vorliegen. Pro Abbildung bitte eine Datei erstellen. Bitte **KEINE** Bilddateien im PDF-Format.
- Abbildungen sind mit laufenden Nummern (Abb. X), einer erklärenden Bildunterschrift (was ist auf dem Bild zu sehen?), der jeweiligen Quellenangabe und dem Rechteverweis zu versehen (z.B. © xy (Name des Fotografen/Name des Archivs/etc.) oder „Mit freundlicher Genehmigung von...“).
- Vereinheitlichung der Bildunterschriften! Bildunterschriften sind unter Angabe folgender Informationen und folgender Reihenfolge zu formulieren: Bildunterschrift © Institutskürzel/ggfs. Name Fotograf*in, TU Graz; Bsp: Vertragsunterzeichnung mit Rektor Harald Kainz © KOEN/Robert Anagnostopoulos, TU Graz

WICHTIG! Bitte ermitteln Sie rechtzeitig die Inhaber der Bildrechte und holen Sie von diesen die Rechte für den Abdruck der Abbildungen ein.

Gendering

Bitte beachten Sie, dass in den Faculty News Wert darauf gelegt wird, die Vielfalt der Geschlechtsidentitäten sprachlich abzubilden.

Dies erfolgt nach dem [TU Graz Corporate Wording Leitfaden](#) mit dem Asterisk (Genderstern), wenn es nicht möglich ist eine neutrale Formulierung anzuwenden.

Beispiele: Studierende, Professor*innen

General Information

- Please submit your final text as a **word.doc or rft.-file** only. Do not send texts in a PDF-format.
- All texts should follow the stylistic guidelines of the latest edition of **Chicago Manual of Style** (Abbreviations, use of italics, etc.)
- **Text length:** Please stick to the maximum text length of 200 to 300 words for contributions in the categories Research, Awards, Exhibitions, Events/Projects!
- Abbreviations without spaces. (z.B. a.M., u.a., s.o.)
- Unified spelling: ... in the 1950s. (not: ~~in the nineteen fifties~~).

Visual Material

- Please send your visual material along with your text as separate jpeg-files or tiff-files and in high resolution (300dpi). Do not send images in pdf- format.
- Every image or graph must be accompanied by a **caption**, including the name of the person/building/work/project, the name of the architect/s or office, institute, place, date and copyright information
- Image captions can also be descriptive (explaining what is shown) but should not be longer than two lines.
- Visual material must be ordered in numbers and references to the images can be given in the text: (fig.1 / (figs. 1-3)

All authors are kindly asked to request copyrights and provide the copyright-info accordingly. Images without captions or copyright information cannot be published.

Gendering

Please avoid compound nouns with "-man" and use neutral phrases instead (example: instead of "man" or "mankind" please use "people", "humanity").

Use the plural "they" as a neutral pronoun and "their" - also as a substitute for he singular words "he/she" and "his/her".

If you are referring to a specific person, you can also use gender-specific terms.

When formulating these terms, be careful not to use or reproduce stereotypes.

Research

Titel | Title

Institut | Institute

Text (200-max. 300 Wörter | words)

Projektdauer | Project duration:

2018–2021

Finanzierung | Funding:

Österreichische Forschungsförderungsgesellschaft (FFG) |
Austrian Research Promotion Agency
Initiative Ziegel

Projektteam | Project team:

Institut für Tragwerksentwurf | Institute of Structural Design
(Projektleitung | Project leader): Stefan Leitner, Stefan Peters

Projektpartner*innen | Project partners:

Initiative Ziegel
Dlupal Software GmbH...

Dissertations/Habilitations

Vorname Nachname (Jahr), „Titel“ | First name surname (year), „Title“

Institut für... | Institute of...

1. Gutachter*in | 1st reviewer: Vorname Nachname | first name surname

2./3.) Gutachter*in | 2nd(3rd) reviewer: Vorname Nachname | first name surname

Andrej Žižek (2021), „Evaluation of Public Squares Based on Geospatial and Social Media Activity Data“

Institut für Städtebau | Institute of Urbanism

1. Gutachter | 1st reviewer: Grigor Doytchinov

2. Gutachter | 2nd reviewer: Danijel Rebolj

Exhibitions

Titel / Title

Ausstellung/Installation von xy im xy von xy bis xy | Exhibition/installation by xy in xy from xy to xy

Text (200-max. 300 Wörter | words)

etwaige Zusatzinfos:

Mit Arbeiten von | With works by; weitere Teilnehmer*innen | Other participants; Mitwirkende | Collaborators: **Vorname, Nachname | first name surname**

*Autor*in: Vor- und Nachname | Author: first name surname*

„Transforming City Regions“

Eine **Ausstellung** von Architekturstudierenden der **Stiftungsprofessur Holzbau** und des **Instituts für Städtebau** im **Rathaus in Sindelfingen** von **5. bis 25. Juli 2021** | An **Exhibition** by Architecture Students from the **Endowed Chair of Architecture and Timber Construction** and the **Institute of Urbanism** in the **Town Hall in Sindelfingen** from **July 5 to 25, 2021**.

Text

Sabine Bauer

Awards

Titel

Text (200-max. 300 Wörter | words)

*Autor*in: Vor- und Nachname | Author: first name surname*

Publications

Buchtitel

Autoren/Herausgeber (Hg.) | Authors/publisher (eds.)
Reihe, sonstige Information | *Series*, further information
Ort: Verlag, Jahr | Location: Publisher, year
Sprache, xx Seiten, „Art“ (z.B. broschiert) | Language, xx pages,
„style“ (e.g. paperback)
ISBN
EUR xx,xx | EUR xx.xx

Kurztext zum Inhalt | Short text (100-max. 150 Wörter | words)

Kurze Vorstellung der Autor*innen aus der Fakultät, **Vorname
Nachname** | Short introduction of the author of the Faculty, **First
name surname**

Holger Neuwirth/Carmen Auer (Hg. | eds.)
Graz: Verlag der TU Graz | Publishing Company of Graz University of
Technology, 2021
Englisch, 413 Seiten, kartoniert | English, 413 pages, paperbac,
ISBN: 978-3-85125-774-8
EUR 98,00 | EUR 98.00

Text

Holger Neuwirth ist Architekt und Lehrbeauftragter am Institut für
Architekturtheorie, Kunst- und Kulturwissenschaften an der TU Graz.
Carmen Auer war als Projektassistentin und Lehrbeauftragte...

Events/Projects

Eine Veranstaltung der/des **Organisation/Instituts** in
Zusammenarbeit mit/organisiert von **xy** | A project by
organisation/institute in cooperation with xy

Text (200-max. 300 Wörter | words)

*Autor*in: Vor- und Nachname | Author: first name surname*

Graz Architecture Lectures 2021: Korrekturen

Eine Veranstaltung der Fakultät für Architektur vom Institut für
Architekturtheorie, Kunst- und Kulturwissenschaften, Institut für
Raumgestaltung und der Professur Integral Architecture | An Event
of the Faculty of Architecture from the Institute of Architectural
Theory, Art History and Cultural Studies, Institute of Spatial Design,
and the Professorship of Integral Architecture.

Text

Alex Lehnerer